
اخبارخبر كوتاه نقد کنیم اما صادقانه و منصفانه ...!!!

برانکو ایوانکوویچ: انتظار حضور پاختاکور را داشتم

كوتاه آمدن در آسیا معنایی ندارد

 فولاد آره نا؛ نامزد زیباترین ورزشگاه جهان در سال ۲۰۱۸

سعید سرفرازیان 

به گوش  اخبار خوبی  استقلال  از  این که  در 
اخبار  بیشتر  متاسفانه  اما  نیست  شکی  رسد  می  ن
استقلال با چاشنی بزرگنمایی و تا حدودی افراط 
آید.  از  خبرگزاری ها می  ه روی خروجی برخی  ب
هواداران  میان  فروانی  های  نگرانی  موضوع  مین  ه
از  نگاه  برخی  از روند  آنها  ایجاد کرده و  تیم  ین  ا
مند  گله  شدت  به  استقلال  مسائل  به  ها  سانه  ر
هستند. فصل گذشته در پی نتیجه گیری ضعیف 
سوی  از  آلمانی  شفر  وینفرد  منصوریان  لیرضا  ع
مدیران وقت استقلال در یکی از معدود اقدام های 
تاثیر گذار آنها به استقلال آمد پیامد این جابجایی 
این   گذاری  تاثیر  بود.  استقلال  عالی  گیری  تیجه  ن
مربی کار کشته  در چند مسابقه ی مهم کاملا به 
چشم آمد به عنوان نمونه می توان به شکست دادن  
برتر،  صعود به  بازی برگشت لیگ  پرسپولیس در 
و  قهرمانان  لیگ  مرگ  گروه  از  نشین  نوان صدر  ع
نتایج  همین  کرد.  اشاره  حذفی  جام  در  هرمانی  ق
باعث گردید که هواداران استقلال پس از مدت ها 
روی خوش فوتبال را ببینند. اما اوضاع آنچنان که 
همه انتظار داشتند برای استقلال پیش نرفت چون 
پنج  چهار،  تیم   این  تابستانی  انتقالات  و  نقل  ر  د
بازیکن تاثیر گذار و کلیدی خود را از دست داد با 
این اتفاق  ترکیب ایده آل و قدرتمند استقلال که 
بود  پرداخته شده  و  ساخته  فروان  های  زحمت  ا  ب
بهم ریخت،  این تغییرات و بی ثباتی ،  شکست در 
برابر السد و حذف از لیگ قهرمانان آسیا و نتیجه 
های ضعیف در ابتدای لیگ هجدهم را رقم زد و تا 
استقلال به خود آمد تیم های دیگر بار خود را در 
جدول لیگ و مسابقات بستند به صورتیکه همین 

لیگ  برگشت  دور  های  هفته  آغازین  در  و  الا  ح
هجدهم  استقلال با صدر جدول  10 امتیاز فاصله 
دارد و با یک بازی عقب افتاده امید وار  به لغزش 
تیم های بالا نشین جدول است تا دوباره به کورس 
رقابت برای قهرمانی برگرد اما حرف و حدیث های 
فروان باعث شده هواداران استقلال امید زیادی  به 
بازگشت استقلال به کورس قهرمانی نداشته باشند.  
فروان  تاب  و  آب  با  استقلال  در  معمولی  خبر  ر  ه
منتشر می شود و جو بدی را در استقلال ایجاد می 
کند در همین ماجرای پاتوسی چه حرف ها و عکس 
العمل هایی اتفاق افتاد و برخی از رسانه ها به گونه 
ای عمل کردند که استقلالی ها جنایت کرده اند و 
حتی فردوسی پور با حرف ها و اطلاعات نادرست 
را  فدراسیون  و  تیم  مدیران  تخلف  القای  در  سعی 
که  دارد  وجود  استقلال  در  که   اتفاقاتی  اشت.  د

مشابه آن و چه بسا بدتر از آن در تیم های دیگر 
هم  وجود دارد اما نوع انتشار و برخورد با اتفاقات 
و رویدادها برای استقلال کاملا متفاوت می باشد. 
به عنوان نمونه تغییر سرپرست  تیم پرسپولیس و 
آمدن محسن خلیلی که با استقبال رسانه ها روبرو 
شد و حتی  رسانه ای این سوال ساده را نپرسید چه 
زمان تغییر سرپرست است ؟  در حالیکه قنبرپور 
در  اما  بود.  مشغول  وظیفه  انجام  به  مشکل  دون  ب
چند  بیماری  علت  به  حاجیلو  اصغر  که  وزهایی  ر
روزی در تمرینات استقلال غیبت داشتند رسانه ها 
از این غیبت برای خود قصه ها ساختند و حتی از 
کودتا برادران مجیدی هم حرف به میان آوردند. تا 
قبل از پیوستن فرهاد مجیدی به استقلال به عنوان  
مربی بیشتر رسانه ها از اینکه شفر به امثال مجیدی 
ها در استقلال میدان نمی دهد تا آنان در کنار این 

آماده  استقلال  آینده  برای  و  شوند  آبدیده  ربی   م
شوند انتقاد می کردند و آن را یک نقص برای تیمی 
فرهاد  اکنون که  اما  دانستند،   استقلال می  انند  م
مجیدی به استقلال آمده و اتفاقا با شفر هم رابطه 
ی خوبی دارد متاسفانه از او به عنوان یک بله قربان 
گو یاد می کنند و او را مهره هیئت مدیره برای دور 
زدن شفر می شمارند،  واقعا این همه تناقض و بی 
انصافی از کجا می آید؟  وریا غفوری بار ها اعلام 
کرده که در زمان شفر بهترین دوران فوتبالی خود 
را سپری می کند ،  تعویض وریا در تبریز و روزی که 
به عقیده خیلی از اهل فن  تعویض او درست ترین 
اقدام شفر بوده است دلیلی بر دلخوری وریا از شفر 
قلمداد می کنند و در صدد بر هم زدن تمرکز این 
مهره کلیدی آبی ها هستند.  همه ی ما می دانیم 
کمیته فنی در تیم های ایرانی موضوعی است که 
هنوز جا نیفتاده و مربیان از این کمیته ها استقبال 
استقلال  فنی  کمیته  انحلال   با  کنند  نمی  خوبی 
جوی از حاشیه و جنجال راه افتاده  که مدیر عامل 
از شفر حرف شنویی دارد و شان اعضای کمیته فنی 
را حفظ نکرده است.  اطلاع رسانی و نقد حق مسلم 
و کسی  حق  باشد  نگار می  روزنامه  و   هر رسانه 
ندارد برای این کار رسانه ها  را مورد شماتت قرار 
دهد. اما انتقاد و نقادی باید  منصفانه  و با در نظر 
گرفتن همه ی جوانب صورت بگیرد. وقتی انصاف 
و عدل رعایت شد مسلما نتیجه ی نقد کاملا مثبت 
خواهد بود. امیدواریم حرمت قلم با تعصبات کور و 
دور شدن از دایره انصاف و صداقت خدشه دار نگردد 
. استقلال تیم بزرگی است و هواداران بیشماری دارد 
در نتیجه اگر بخواهیم با قصد و غرض در انعکاس 
و   . رود  می  حاشیه  به  تیم  کنیم  عمل  آن  خبار  ا

مشکلات زیادی دامن گیر آن می شود .

بر  تاکید  با  پرسپولیس  فوتبال  تیم  رمربی  س
استقلال در لیگ قهرمانان  و  تیم  این  ینکه گروه  ا
مرحله  در  داشتم  انتظار  است، گفت:  آسیا سخت 

گروهی با تیم پاختاکور همگروه شویم.
امروز  تمرین  حاشیه  در  ایوانکوویچ  رانکو  ب
انتظار  گفت:   خبرنگاران  جمع  در  رسپولیس  پ
با  آسیا  قهرمانان  لیگ  گروهی  مرحله  در  اشتم  د
تیم پاختاکور همگروه شویم. آنها بهتر از تیم النصر 
انتظار داشتم که در دیدار پلی آف پیروز  بودند و 

شوند به این مرحله راه پیدا کنند. 
آنها  افزود:  پرسپولیس  فوتبال  تیم  رمربی  س
ما  مقابل  گروهی  مرحله  در  را  خود  بازی  ولین  ا
حاضر  حال  از  بهتر  آنها  شرایط  کنند.  می  رگزار  ب
خواهد شد. چرا که لیگ ازبکستان شروع می شود 
و فرم بدنی بازیکنان پاختاکور نیز بهتر از قبل می 

شود.
وی درباره شرایط پرسپولیس برای این دیدار 
نیز افزود: چند بازی باید در لیگ انجام می دهیم و 
سپس به دیدارمان در آسیا فکر کنیم. به هر حال 
نایب قهرمان آسیا هستیم و آنها با انگیزه بیشتری 
به مصاف پرسپولیس می آیند. از هیچ تیمی نمی 
ترسیم و با تمام وجودمان مثل همیشه به مصاف 

پاختاکور خواهیم رفت.
می  افتخار  کرد:  تصریح  پرسپولیس  سرمربی 
کنم در لیگ قهرمانان بازی می کنیم. باید به ذوب 
آهن هم که به مرحله گروهی رسیده است تبریک 

بگویم.
برانکو ایوانکوویچ درباره رقبای پرسپولیس در 
آسیا اظهار داشت: در این تورنمنت حریف ضعیف 
نداریم. گروه ما و استقلال خیلی سخت است. اما 
اگر می خواهیم در سطح سال گذشته باشیم باید 
همه را ببریم. کوتاه آمدن و دستکم گرفتن حریف 
معنی ندارد. سطح بازی های آسیایی با دیدارهایی 
که در لیگ برتر انجام می دهیم خیلی تفاوت دارد.
وی درباره بازی با نماینده عربستان در زمین 
بی طرف نیز صحبت کرد و گفت: بله متاسفانه با 
کنیم.  بازی  خانه  در  توانیم  نمی  عربستان  لاهلی  ا
است  حیف  باشگاه  و  هواداران  برای  وضعیت  ین  ا
اما به هر حال نمی توانیم روی آن تاثیری بگذاریم. 

بازی در زمین بی طرف سخت خواهد بود.
درباره شکسته  پایتخت  سرخپوشان  سرمربی 
حذفی  جام  در  برانکو  با  پرسپولیس  طلسم  دن  ش
نیمه  به  ها  مدت  از  پس  توانست  تیم  این  ه  ک
نهایی صعود کند اظهار داشت: در تمرین امروز به 

بازیکنانم تبریک گفتم که توانستند در بازی سخت 
باشند.  داشته  قبول  قابل  عملکرد  پدیده  قابل  م
پدیده خیلی خوب بازی می کند. گل محمدی تیم 
مدرنی را به وجود آورده است. بازیکنانم هر بازی 
بهتر از قبل می شوند. در این بازی نسبت به دیدار 

قبلی مان با پدیده هم بهتر بودیم.
وی افزود: ما قبل از دیدار با سپاهان که یک 
فینال به حساب می آید، یک فینال دیگر را با تیم 
پدیده برگزار کردیم. حالا باید در دیدار نیمه نهایی 
یک  که  برویم  سپاهان  تیم  مصاف  به  جام حذفی 

فینال واقعی خواهد بود.
جلال  سید  مصدومیت  درخصوص   رانکو  ب
حسینی اظهار داشت: مصدومیت او مختصر است و 
فکر نمی کنم مدت زمان دوری اش از میادین طول 
بکشد. موقع مصدومیتش خیلی خوب واکنش نشان 
دادیم و سریع تعویضش کردیم تا مصدومیتش بدتر 
نشود. حالا نمی دانم برای این بازی اماده می شود. 
فکر می کنم حدود یک هفته دیگر بتواند به تیم 

کمک کند.
سوال  این  به  پاسخ  در  پرسپولیس  رمربی  س
انجام  بازی   26 روز   100 ظرف  باید  تیم  این  ه  ک
دهد تصریح کرد: این مشکل وجود دارد اما به هر 

حال نمی توان کاری کرد. البته همین مشکل برای 
بازیکنان حرفه ای به وجود می آید. برای ماهینی 
سعی  آمد.  وجود  به  مشکل  همین  هم  انصاری  و 
می کنیم ترکیبی ایجاد کنیم که بازیکنان به آماده 

شدن برسد.
وی همچنین درخصوص دیدار با سپاهان در 
داشت:  اظهار  برتر  لیگ  اتمام  از  پس  حذفی  جام 
برنامه بازی ها را به ما نشان دادند و گفتم می توان 
آن را تغییر داد. گفتند نه! این برنامه ریزی شده بود 

و دیگر هیچگونه هماهنگی در کار نبود.
برانکو درباره پنالتی چیپ علی علیپور در بازی 
با پدیده افزود: طرفدار این ضربات نیستم. زمانیکه 
سرمربی تیم ملی بودم یحیی گل محمدی در جام 
ملت ها چیپ زد و دروازه بان تیم ملی چین گرفت 
را دوست  ها  این ضربه  نرسیم. خودم  فینال  به  ا  ت

ندارم اما وقتی گل می شود زیبا می شود.
وی درباره مشکلات مالی پرسپولیس افزود: از 
من نپرسید. از مدیرعامل بپرسید و سپس محسن 

خلیلی که سرپرست است.
سرمربی پرسپولیس درباره غیبت رادوشوویچ 
حال  در  وزنه  سالن  در  کند.  می  تمرین  او  فزود:  ا

تمرین کردن است.

فولاد آره نای ایران نامزد زیباترین ورزشگاه فوتبال جهان در سال 
201۸ میلادی شد.

سایت stadiumdb فهرست 27 ورزشگاه نامزد کسب عنوان 
زیباترین ورزشگاه فوتبال جهان در سال 201۸ میلادی را منتشر کرد 

که فولاد آره نای ایران در ردیف هفتم این فهرست قرار گرفته است.
کاربران این سایت می توانند 5 ورزشگاه را از میان فهرست 27 
ورزشگاه معرفی شده با دادن 1 تا 5 ستاره انتخاب کنند. هر ستاره به 
منزله یک امتیاز برای ورزشگاه انتخاب شده خواهد بود. این را ی گیری 

تا روز سوم مارس 2019 )12 اسفند( برای کاربران ادامه دارد.
بهترین  نامزدهای  انتخاب  معیارهای  جمله  از  مچنین  ه
ورزشگاه های جهان ظرفیت حداقل 10 هزار تماشاگر و افتتاح در سال 
201۸ میلادی با برگزاری یک بازی بودند. آرای نهایی هیئت داوران 
نظرگرفتن  در  بدون  فوتبال  ورزشگاه های  معماران  و  طراحان  شامل 

آرای عمومی در روزهای  7 و ۸ مارس اعلام خواهد شد.
فهرست 27 نامزد کسب عنوان زیباترین ورزشگاه جهان در سال 

201۸ به شرح زیر هستند:
1. ورزشگاه آئودی فیلد )آمریکا(

2. ورزشگاه بانس )آمریکا(

3. ورزشگاه باتمن )ترکیه(
4. ورزشگاه بورسا بلدیه )ترکیه(

5. ورزشگاه DVTK )مجارستان(
6. ورزشگاه دیاربکر )ترکیه(

7. فولاد آره نا )ایران(
۸. گنرال آره نا )استرالیا(

9. ورزشگاه کوسائلی )ترکیه(
10. مول آره نا )مجارستان(

11. ورزشگاه موردویویا )روسیه(
12. ورزشگاه المپیک دینامو )بلاروس(

13. ورزشکاه نجف )عراق(
14. ورزشگاه اوپتوس )استرالیا(

15. روستوف آره نا )روسیه(
16. سامارا آره نا )روسیه(

17. ورزشگاه اسپور توتو )ترکیه(
1۸. ورزشگاه پولو مازا )ایتالیا(

19. ورزشگاه کالینینگراد )روسیه(
20. ورزشگاه نیژنی نووگرود )روسیه(

21. ورزشگاه سان دویل )آمریکا(
22. ورزشگاه سوژو )چین(
23. ورزشگاه تیره )ترکیه(

24. اکاترینبورگ آره نا )روسیه(
25. وولگوگراد آره نا )روسیه(
26. ورزشگاه وویوانه )چین(

27. ورزشگاه زائوژوآنگ )چین(

زمون موفق کمک داور ویدئویی در جام حذفی؛
افزایش احتمال استفاده از VAR در 

شهرآورد تهران
رئیس دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال از 
 VAR احتمال نخستین آزمایش آنلاین سیستم

در شهرآورد پایتخت خبر داد.
اشکان  پیرامون قضاوت  ابتدا  رفعتی  داوود 
و  پرسپولیس  های  تیم  مسابقه  در  ورشیدی  خ
آمده  به شرایطی که پیش  توجه  پدیده گفت:با 
و  توانمند  داوران  از  آقای خورشیدی که  از  ود  ب
مسابقه  این  قضاوت  برای  هستند  ما  تجربه  ا  ب
حساس استفاده شد که عملکرد بسیار خوبی هم 
داشتند و شاهد قضاوتی مطلوب بودیم. همچنین 
باید به این مسئله اشاره کنم که در این مسابقه 
به  تلویزیونی  پخش  روش  با  را   VAR امانه  س
که  دادیم  قرار  آزمایش  مورد  آفلاین  ورت  ص

خوشبختانه نتیجه خوبی داشت.
فوتبال  فدراسیون  داوری  دپارتمان  ئیس  ر
که  کنم  اشاره  موضوع  این  به  کرد:باید  ضافه  ا
نرم  صورت  دو  به  ویدئویی  داور  کمک  امانه  س
افزاری و پخش تلویزیونی استفاده می شود. در 
برخی از کشورها مثل برزیل و اسپانیا این سامانه 
به شکل پخش تلویزیونی مورد استفاده قرار می 
گیرد و در برخی دیگر از کشورها با استفاده از 
این  از  پیش  افزارهای خاص شناخته شده.  رم  ن
ازمایش  مورد  افزاری  نرم  روش  با  را  امانه  س
چندان  آن  نتیجه  بگویم  باید  که  دادیم  رار  ق
رضایتبخش نبود. در واقع نیاز به تجهیزان و نرم 
افزارهای پیشرفته تری در این بخش داریم که 
طبیعتا در مدت کوتاه این امکانات فراهم نخواهد 
شد. اما می توانیم مثل الگوی برخی از کشورها از 
روش پخش تلویزیونی استفاده کنیم که به نظرم 

کاملا موفق خواهد بود.
با روش  رفعتی همچنین گفت:این سامانه 
پخش تلویزیونی در مسابقه تیم های پرسپولیس 
مورد  آفلاین  شکل  به  مجددا  نفت  صنعت  و 
از  آزمایش  این  در  که  گیرد  می  قرار  زمایش  آ
دوربین های پخش صدا و سیما همچنین سایر 
صحنه  کامل  پوشش  برای  لازم  های  وربین  د
تجربه  این  اگر  مطمئنا  کنیم.  می  استفاده  ا  ه
موفق باشد برای اولین بار در ایران و در مسابقه 
به  شهرآورد بین دو تیم پرسپولیس و استقلال 
صورت آنلاین می توانیم VAR را مورد آزمایش 

قرار بدهیم.

با اعلام وزیر ورزش و جوانان؛
ایرج عرب مدیرعامل پرسپولیس شد

با اعلام وزیر ورزش و جوانان، ایرج عرب به 
عنوان مدیرعامل باشگاه پرسپولیس انتخاب شد.
مسعود سلطانی فر امروز در حاشیه نشست 
اعضای  تکلیف  کرد  اعلام  دولت  هیات  عضای  ا
هیات مدیره باشگاه پرسپولیس روشن شده است 

و آنها را انتخاب کرده است.
مجمع  رئیس  که  جوانان  و  ورزش  زیر  و
تکلیف  درباره  هست  هم  پرسپولیس  اشگاه  ب
مدیرعاملی این باشگاه افزود: آقای عرب که هم 
اکنون سرپرست باشگاه است به عنوان مدیرعامل 

فعالیتش را دنبال خواهد کرد.
عرب بعد از اجرای قانون منع به کارگیری 
در  گرشاسبی  حمیدرضا  جانشین  ازنشستگان،  ب

باشگاه پرسپولیس شد.

نشست مشترک پورابراهیمی با رئیس فدراسیون 
فوتبال

آمادگی کمیسیون اقتصادی برای ارائه 
مدل مالی اقتصادی در فوتبال

مجلس  در  راور  و  کرمان  مردم  ماینده  ن
رئیس  با  مشترک  نشست  در  اسلامی  ورای  ش
فدراسیون فوتبال از آمادگی کمیسیون اقتصادی 
اقتصادی  مالی  مدل  ارائه  منظور  به  جلس  م

متفاوتی برای مدیریت فوتبال کشور خبر داد.
پورابراهیمی در این دیدار با اشاره به ظرفیت 
متفاوت  مالی  و  اقتصادی  مدل های  از  ستفاده  ا
برای خوداتکایی در اداره فوتبال در کشور گفت: 
واگذاری دو باشگاه مهم استقلال و پرسپولیس 
که قرار است سال آینده انجام شود و رویکرد و 
تعریف جایگاه اقتصادی و مالی از طریق عرضه 
سهام این دو باشگاه در بورس شرایط جدید را 

در اقتصاد کشور ایجاد خواهد کرد.
وی در ادامه با اشاره به فعالیت های هیات 
فوتبال استان کرمان در توسعه فعالیت های این 
شده  انجام  های  هماهنگی  کرد:با  اعلام  شته  ر
مناطق  از  یکی  در  ساحلی  فوتبال  زمین  ولین  ا
محروم شهر کرمان راه اندازی شده و قول دادیم 
زمین   10 حداقل  اینده  سال  شهریور  پایان  ا  ت
اندازی  راه  وتبال ساحلی در شهرستان کرمان  ف

کنیم.
وی از رئیس فدارسیون فوتبال دعوت کرد 
زمین  چند  افتتاح  برای  آینده  سال  ابتدای  ا  ت
فوتبال ساحلی و بازدید از فعالیت های مجموعه 
و  کند  سفر  کرمان  استان  به  فوتبال  رزش  و
در  را  حوزه  این  گسترش  به  مربوط  وضوعات  م

دستور کار قرار دهند.
شایان ذکر است در پایان این جلسه تاج با 
استقبال از اقدامات انجام شده در استان کرمان 
استان  در  حضور  برای  پورابراهیمی  دعوت  ا  ب
کرمان و بررسی وضعیت ورزش فوتبال در کرمان 

موافقت کرد.

بازگشت استوکس و اروین به 
تراکتورسازی

دو بازیکن خارجی تیم تراکتورسازی امشب به 
تبریز بازمی گردند تا در تمرینات تیم حضور یابند.

لی هری  کرد  اعلام  تراکتورسازی  اشگاه  ب
اروین بازیکن این تیم به همراه آنتونی استوکس 
امشب از مبدا استانبول وارد شهر تبریز می شود.
با مسئولان باشگاه  وی با صحبت هایی که 
در  و  می شود  حاضر  تیم  تمرینات  در  اشته  د
در  را  سرخ پوشان  فنی،  کادر  صلاحدید  ورت  ص

دیدارهای آتی همراهی خواهد کرد.
تقوی  محمد  سرمربیگری  زمان  در  روین  ا
از آن گفته می  تراکتورسازی را ترک کرد. بعد 
روانی  و  روحی  مشکلات  دچار  بازیکن  این  شد 

شده و پزشکان به او اجازه بازی نمی دهند!

ر سالن بسکتبال آزادی
 بازدید وزیر ورزش از اردوی 

تیم ملی بسکتبال
وزیر ورزش و جوانان ظهر امروز با حضور در 
سالن بسکتبال آزادی از اردوی تیم ملی بازدید 

کرد.
مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان بعد 
از جلسه هیئت دولت به سالن بسکتبال آزادی 
سر زد و ابتدا از فدراسیون بسکتبال بازدید کرد، 
سپس به محل تمرین تیم ملی آمد. سلطانی فر 
از تمرین ملی پوشان به جمع آن ها آمد و  بعد 
با  را هم  ملی  تیم  پیراهن  فدراسیون،  مسئولان 

نام سلطانی فر به او اهدا کردند.
در  ملی  تیم  سرمربی  طبع  شاهین  هران  م
جمع بازیکنان به سلطانی فر خیر مقدم گفت و 
از او به دلیل توجه ویژه به بسکتبال تشکر کرد و 
توضیحاتی درباره وضعیت آمادگی تیم ملی داد. 
شاهین طبع گفت: طباطبایی رئیس فدراسیون 

و رشته بسکتبال به کمک بیشتری نیاز دارد. 
ملی  تیم  کاپیتان  داودی  آرن  مچنین  ه
را  پاداشی  که  خواست  فر  سلطانی  از  سکتبال  ب

برای ملی پوشان در نظر بگیرد.
سلطاني فر هم در جمع ملي پوشان گفت: 
عین  در  امسال  را  آسیایي  هاي  بازي  هرماني  ق
مي  که  بود  این  باورم  دادیم.  دست  از  اباوري  ن
توانیم فینال بازي هاي آسیایي را ببریم. به هر 
آید.  این مسائل پیش مي  و  است  حال مسابقه 
حالا باید نگاه را به این برسانیم که بسکتبال از 

سطح آسیا بالاتر رود. 
و  استعداد  این  می کنم  فکر  افزود:   ی  و
سعی  و  دارد  وجود  ما  بازیکنان  ر  د وانمندی  ت
انجام  بسکتبال  از  بیشتری  تیبانی  پش ی کنیم  م

دهیم.

خارجی هایی که به زمان نیاز ندارند؛
وقتی منصوریان ادعای سرمربیان 

استقلال و پرسپولیس را نقض می کند
توانست  حالی  در  آهن  ذوب  فوتبال  یم  ت
با  »اوساگوآنا«  که  بدهد  شکست  را  لغرافه  ا
این  نقشی کلیدی در  پاس گل  و یک  یک گل 
از  روز   20 فقط  که  بازیکنی  داشت؛  وفقیت  م

حضورش در ذوب آهن گذشته است.
درخشش  شب  در  آهن  ذوب  فوتبال  یم  ت
در  توانست  خود  نیجریه ای  تنومند  هاجم  م
افتاده  عقب  حریفش  از  گل  دو  ابتدا  که  الی  ح
بود با سه گل میزبانش را شکست دهد. در این 
موفقیت نمی توان از نقش مهاجم تازه وارد آنها 

»کریستین اوساگوآنا« به راحتی گذشت.
الغرافه یک گل زد و یک  مقابل  وساگوآنا  ا
پاس گل داد تا بازیکن تاثیرگذار این بازی باشد. 
گل این مهاجم بلند قامت، اولین گل وی برای 
ذوب آهن نبود. او اولین گلش را برای این تیم 
را در اولین بازی آسیایی آنها مقابل الکویت به 

ثمر رسانده بود.
در  گل  پاس  یک  و  گل  دو  با  وساگوآنا  ا
خوبی  عملکرد  آسیا  قهرمانان  لیگ  از  بازی  و  د
داشته است و نشان داد ذوب آهنی ها خرید قابل 

توجهی برای خط حمله خود داشته است.
در حالی  کریستین اوساگوآنا خیلی زود در 
تیم جدیدش جا افتاد که معمولا تیم های ایرانی 
مهاجمانی به خدمت می گیرند که زمان زیادی 
برای نشان دادن سطح توانمندی شان لازم دارند 
را  هایشان  توانمندی  توانند  نمی  هرگز  بعضا  و 
نشان دهند و بدون عملکرد خاصی از تیم هایشان 

جدا می شوند.
وینفرد شفر سرمربیان  و  ایوانکوویچ  رانکو  ب
استقلال و پرسپولیس در این مدت در دفاع از 
اند  خریدهای جدید این دو باشگاه تاکید کرده 
به  تیم  یک  با  هماهنگی  برای  نفرات جدید  که 
زمان زیادی نیاز دارند. برانکو در نشست خبری 
با پدیده تاکید کرد بازیکنانی که  پیش از بازی 
به  شاید  حتی  اند  شده  اضافه  تیمش  به  ازه  ت
شفر  وینفرد  باشند.  داشته  نیاز  زمان  ماه   1 0
هم در هفته های گذشته بارها بر زمان بر بودن 
این  بود.  کرده  تاکید  بازیکنان جدید  هماهنگی 
در حالی است که خرید جدید ذوب آهن در واقع 
نقض کننده ادعای شفر و برانکو است. اوساگوانا 
ترکیب ذوب  به  را  توانست خودش  روز  در 20 
آهن تحمیل و دو گل و یک پاس گل آسیایی در 

کارنامه اش ثبت کند.
پیش از این منصوریان در استقلال بازیکنان 
خارجی مثل رابسون جانواریو، سرور جباروف و 
پادوانی را استخدام و در نفت تهران هم پادوانی 
انتخاب  تیمش  در  بازی  برای  را  نانگ  آلویز  و 
زود  خیلی  تنها  نه  که  بازیکنانی  بود.  رده  ک
کلیدی خود  و  موثر  بازیکنانی  بعنوان  وانستند  ت
آمادگی  به  رسیدن  برای  بلکه  کنند،  مطرح  ا  ر
نیاز  هم  زیادی  زمان  تیم  با  لازم  هماهنگی  و 
نداشتند و در همان اولین بازی هایی که داشتند 

توانمندی هایشان را نشان دادند.

آرزوی موفقیت فدراسیون فوتبال 
برای نمایندگان ایران در آسیا

در  ایران  نمایندگان  برای  فوتبال  دراسیون  ف
موفقیت  آرزوی  آسیا  قهرمانان  لیگ  فصل جدید 

کرد.
عمومی  روابط  مدیر  علوی  مهدی  میر  ا
داشت:  اظهار  این خصوص  در  فوتبال  دراسیون  ف
شایسته است صعود درخشان تیم فوتبال ذوب آهن 
ایران ، نماینده شایسته فوتبال کشورمان به مرحله 
گروهی رقابت های لیگ قهرمانان باشگاههای آسیا 
را تبریک بگوییم. همچنین جا دارد به کلیه اعضای 
بازی  در  موفقیت  از  پس  که  سایپا  فوتبال  یم  ت
نخست مرحله پلی آف در مرحله دوم حذفی حضور 

یافتند هم خسته نباشید بگوییم.
علوی اضافه کرد:  بدون تردید موفقیت تک 
تک نمایندگان فوتبال ایران در رقابت های لیگ 
امتیازات  تواند  می  آسیا  باشگاههای  هرمانان  ق
آسیا  در سطح  ایران  فوتبال  برای  توجهی  ابل  ق
نماینده   3 هر  امیدواریم  باشد.  داشته  همراه  ه  ب
جمهوری اسلامی ایران در مرحله گروهی فصل 
فصل  همچون  و  باشند  موفق  ها  رقابت  دید  ج
در  ایرانی  باشگاههای  حضور  شاهد  ذشته  گ

بالاترین سطوح و مراحل این رقابت ها باشیم.

هاشمی طبا بر ورزشِ مدارس تاکید کرد: ورزش به برنامه ۱۲ ساله نیاز دارد
رئیس پیشین سازمان تربیت بدنی اعتقاد دارد که ورزش در دهه 
پنجم انقلاب اسلامی می تواند ارتقای جایگاه داشته باشد اگر برخی 

فاکتورها به خصوص مدیریت مستمر و برنامه بلندمدت مهیا شود.
جشن چهل سالگی انقلاب اسلامی برگزار شد؛ انقلابی که با ظهور 
آن مسیر حرکتی ایران در تمام عرصه ها دستخوش تغییراتی بنیادی 

بر اساس سیاست های جمهوری اسلامی ایران و انقلابِ بزرگ آن شد. 
به گفته یکی از روسای سازمان تربیت بدنی وقت، این مهم نیازمند 
بازنگری در برخی امور است که توجه به ورزش پایه، نهادینه کردن نظام 
از همه  اشگاهداری، توجه به بحث آموزش، استقلال فدراسیون ها و  ب

مهمتر مدیریت مستمر با برنامه های بلند مدت از جمله آنها است.
سید مصطفی هاشمی طبا در پاسخ به این پرسش که »ورزش 
یران برای ارتقا از جایگاه فعلی و دستیابی به دستاوردها و اهدافی  ا
بزرگتر از آنچه طی چهل سال گذشته به آنها دست یافت، چه برنامه 
پیش بینی شده ای باید داشته باشد؟«، به این موضوعات اشاره کرد 

و در مورد آنها توضیح داد. 
نمره ورزش طی چهل سال گذشته

وی در ابتدای گفتگویش با خبرنگارمهر با بیان اینکه ورزش ایران 
نمی تواند از چهل سال گذشته و دوران مختلف آن نمره ثابتی بگیرد، 
گفت: مسلم است که ورزش و ورزشی ها در برخی زمان ها خوب بودند و 
با عملکردشان نتایج قابل توجهی رقم زدند اما در برخی زمان ها هم کاملا 
متفاوت نشان دادند. این در حالی است که ورزش متکی به جوانان و در 
کل عموم مردم است و این افراد بودند که در بسیاری از مواقع ضعف های 
مدیریتی را به نوعی و به خصوص با حمایت های خود جبران می کردند. 
از نقاط ضعف و قوت ۴۰ سالِ ورزش برای یک دهه آینده

هاشمی طبا که از مدیران سیاستمدار در عرصه ورزش به حساب 
می آید، خاطرنشان کرد: با تمام نقاط ضعف و قوت موجود، ورزش 
امروز  که  رسیده  جایی  به  و  کرد  عمر  انقلاب  دهه  چهار  با  مراه  ه

می بینیم. مهم این است که بر اساس کارنامه و وضعیت چهل سال 
گذشته برای آینده برنامه ریزی داشته باشیم. برنامه ای که نباید کوتاه 

مدت باشد و با مدیریت مقطعی هم پیش نمی رود. 
تاکید بر برنامه ریزی بلندمدت؛ باید به فکر المپیک ۱۲ 

سال دیگر بود نه چهار سال آینده
این مدیر ورزشی با بیان اینکه المپیک بهترین معیار برای برنامه 
ریزی و ارزیابی ورزشی ها است، تصریح کرد: المپیک هر چهار سال 
یکبار برگزار می شد. البته نباید اینگونه باشد که برنامه ریزی مدیران 
از عمر  رو  باشد. در دهه پیش  المپیک  برای هر دوره  و  چهار ساله 
انقلاب اسلامی باید ورزش بر اساس یک برنامه 12 ساله به حرکت 
برای  مدیران  اصلی  دغدغه  احتمالا  توکیو  المپیک  دهد.  ادامه  خود 
آینده است در حالیکه درست تر این است که از حالا به فکر 12 سال 

آینده باشیم و برنامه ریزی حضور در المپیک آن زمان. 
ورزش نیازمند مدیریت مستمر است

وی در این رابطه ادامه داد: در واقع برای ارتقا جایگاه در بازی های 
المپیک که مهمترین رویداد برای ارزیابی وضعیت ورزش است و اینکه 
بتوانیم در این بازی ها بین کشورهای اول تا هشتم شرکت کننده قرار 
بگیریم، باید برنامه ای اینگونه داشت و بر اساس آن پیش رفت. به هر 
حال بعد از المپیک، چگونگی عملکرد در این البته که چنین برنامه 
مستمر  مدیریت  داشتن  بنابراین  است.  باثبات  مدیریت  نیازمند  ی  ا
در کنار برنامه ریزی 12 ساله لازم است تا در پنجمین دهه پیروزی 
انقلاب اسلامی به نتایجی بزرگ تر از چهل سال گذشته دست یابیم. 

خوب حرف زدن دردی از ورزش دوا نمی کند
رئیس پیشین کمیته ملی المپیک ایران تاکید کرد: برنامه ریزی 
برای ورزش، کلی حرف زدن و خوب حرف زدن نیست. اینها دردی 
دوا نمی کند.  برای ایده آل های موردنظر باید برنامه ای استراتژیک 

تدوین کرد به گونه ای اجرای آن، ضمانت دستیابی به نتایج باشد. 

تاکید بر ورزشِ مدارس و توجه به باشگاه داری
هاشمی طبا در بخش دیگری از گفتگو با خبرنگار مهر یکی از 
نقاط ضعف عمده ورزش طی چهار دهه گذشته را عدم توجه کافی به 
آن در سطح مدارس عنوان کرد و گفت: این موضوعی است که برای 
دهه پنجم و در برنامه ریزی های مورد نظر باید لحاظ شود به گونه 
ای بیِس و پایه ورزش از سطح مدارس گذاشته شود. اینگونه ورزش 
فراگیر تر شده و افراد از سنین پایین و دانش آموزی به لحاظ بدنی 

آمادگی بیشتری پیدا می کنند. 
وی توجه به باشگاه ها را دیگر ملاک تعیین کننده در وضعیت 
باشگاه  نظام  باید  برای 10سال پیش رو عنوان کرد و گفت:  ورزش 
داری خیلی بیشتر تقویت شد و فعالیت های باشگاهی هم بر اساس 
به  توجه  و  مدارس  در  ورزش  یعنی  موضوع  دو  این  انجام شود.  ن  آ
باشگاه داری از نقاط ضعف عمده ورزش طی چهار دهه گذشته بود. 
باشد که اگر 14 میلیون دانش  باید شرایط به گونه ای  به هر حال 
آموز داریم، همه آنها بتوانند در مدارس ورزش کنند. برای باشگاه ها 
ادامه  باید شرایط  ایجاد می شود  هم همان طور که شرایط تشکیل 

فعالیت هم مهیا شود. 
از مباحث آموزشی نباید غافل شد

موضوع  کرد:  تاکید  وقت  بدنی  تربیت  سازمان  پیشین  رئیس   
برای  خصوص  به  مستمر  آموزش  شود.  فراموش  نباید  هم  موزش  آ
از  خود  که  استعداد  پرورش  برای  حتی  دارد  زیادی  تاثیر  ربیان  م
تری  قوی  ریزی  برنامه  باید  آینده  دهه  یک  برای  که  است  واردی  م

برای آن داشت. 
مصطفی هاشمی طبا در پایان با بیان اینکه استقلال فدراسیون 
ها هم نباید در برنامه ریزی ها برای آینده فراموش شود، گفت: در کل 
خیلی از کمبودها و نقاط ضعف فعلی ورزش قابل جبران هستند به 

شرطی که مدیریت مستمر و برنامه طولانی مدت داشت. 

روزنامه صبح ایران

4
شماره ۲68۰ 

ورزش
پنج شنبه ۲ اسفند ۱397  ۱5 جمادی الثانی ۱۴۴۰  ۲۱ فوریه ۲۰۱9  


